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ورزش حرفــه ای ایران در دهه های گذشــته با مشــکلات 
جدی ای که برگرفته از تحریم و مهاجرت بوده، دســت و پنجه 
نرم کرده اســت، ولی قطعا هیچ کدام از این مشــکلات به پای 
مسابقه ندادن با رقبای اســرائیلی نمی رسد. این موضوع خط 
قرمز دولت های مختلف ایران بوده و ورزشکاران هم متعاقبا از 
رویارویی با حریفان اسرائیلی سر باز زده و می زنند. این مورد قبلا 
یعنی در دهه گذشته چندان مشکلی ایجاد نمی کرد. آنها بدون 
اینکه نیاز به دلیل و برهان خاصی داشته باشند، قبل از رویارویی 
با رقبای اسرائیلی، مصدوم می شدند و محرومیتی هم دامنشان 
را نمی گرفت. چنین رویه ای ولی با ســخت گیری بیشتر کمیته 
بین المللــی المپیک تغییر کرد؛ دیگر مصدومیت یا تمارض به 
مصدومیت کارگشــا نبود و باید حتما پزشک متخصص کمیته 
ملــی المپیک یا فدراســیون های جهانی مربوطه تشــخیص 
می دادند و در صورت ناصادق بودن ورزشــکار، محرومیت در 
انتظارش بود. ازاین رو، شیوه ها تغییر کرد. ورزشکاران ایرانی در 
رقابت هایی که احتمال می رفت در مرحله ای به یک ورزشکار 
اســرائیلی برخــورد کنند، تعمــدا بازی را می باختنــد تا دیگر 
مشکلی برای بازی کردن با ورزشکاران اسرائیلی نداشته باشند. 

این موضوع هم بعد از داســتان مطرح «علیرضا باید ببازی»، 
بیش از هر زمان دیگری زیر ذره بین قرار گرفت و کار ورزشکاران 
ایرانی را برای فرار از محرومیت و تعلیق دشوار کرد. دست آخر 
هم که فدراســیون های مختلف به این نتیجه رسیدند که برای 
جلوگیری از مشکلات احتمالی، کلا از اعزام ورزشکار یا تیم به 
تورنمنتی که احتمال مسابقه دادن با ورزشکار اسرائیلی در آن 

وجود داشت، سر باز می زدند.
ایــن موارد اگرچه اوایل چندان اعتراضی در پی نداشــت، 
ولی رفته رفته صدای تعدادی از ورزشکاران و فدراسیون های 
مختلف را درآورد. فدراســیون کشــتی در زمان رسول خادم 
هشــدار اصلی را صادر کرد و خواستار یافتن راه حلی دائمی 
برای این مشــکل شــد. تعدادی از ورزشــکاران نیز از اینکه 
می دیدنــد با چنین رویکردی شــانس رســیدن به مدال های 
جهانی و المپیک را از دســت می دهنــد، راه مهاجرت را در 
پیش گرفته و به کشــورهای دیگری رفتند. علیرضا فیروزجا 
و ســعید ملایی، نمونه بارز ورزشکاران مطرح ایرانی هستند 
کــه چنین کردند. در کنار این مســائل، اتفــاق جدی تری هم 
رخ داد و کمیتــه بین المللی المپیک به طور رســمی کمیته 

ملی ایران را تهدید کرد که باید به منشــور پایبند باشــد. آنها 
مسابقه ندادن ایرانی ها با رقبای اسرائیلی را مصداق تبعیض 
در ورزش توصیف کرده و از آنجا که به عدم تبعیض در منشور 
بین المللی المپیک اشاره شده است، طرف ایرانی تهدید شده 
بود  اگر این موضوع حل وفصل نشــود، احتمال محرومیت و 
تعلیــق وجود دارد. هم زمان فدراســیون جهانــی جودو نیز 
عرصه را به ورزش ایران تنگ کرد. این فدراسیون بین المللی 
با اشــاره به پناهندگی ســعید ملایی و اظهــارات او مبنی بر 
اینکه با توصیه مسئولان ورزش ایران از مسابقه دادن با رقبای 
اسرائیلی ســر باز زده، حکم محرومیت سنگین چهار ساله را 
به فدراســیون جودوی ایران تحمیل کرد و این حکم دســت 
آخر اجرا هم شــد. در کنار جودو، فدراســیون های شطرنج و 
کشــتی هم اخطارهای مشــابهی گرفتند که در صورت تکرار 
چنین موضوعی، آنها نیز ممکن است با خطر تعلیق روبه رو 
شوند. اگرچه رایزنی ها در کمیته ملی المپیک ایران با ریاست 
صالحی امیری، جدی تر دنبال شد و آنها تعهد دادند به منشور 
المپیک پایبند هستند، ولی حساسیت های IOC برطرف نشد 
و همچنان خط و نشان کشیدن ها ادامه داشته است. این ماجرا 

چند روزی هست که وارد فاز تازه تری شده است. در واقع بعد 
از رفتن صالحی امیری و انتخاب محمود خسروی وفا به عنوان 
رئیس جدید کمیته ملی المپیک ایران، به نظر می رسد شرایط 
درباره مسابقه دادن با ورزشکاران اسرائیلی دستخوش تغییر 
شــده و طبق ادعای خسروی وفا، این موضوع حتی حل شده 
و مشــکلی پیش نمی آورد! خسروی وفا در هفته های گذشته 
ســفری به ســوئیس داشــت تا با توماس باخ، رئیس کمیته 
بین المللی المپیــک دیدار کند. البته آن دیدار ظاهرا بیشــتر 
برای بررســی شــرایط موجود در ایران بــوده؛ چرا که رئیس 
IOC درباره شــایعه های مرتبط با زندانی شدن ورزشکاران در 
ایران و اعدام یکی، دو نفر از آنها از خسروی وفا پرسش هایی 
داشته اســت. رئیس کمیته ملی المپیک ایران هم در ادامه 
با ســند و مدرک از آزاد شــدن زندانی ها حرف زده و شــایعه 
مربوط به اعدام یک ورزشــکار را نیــز رد کرده و خبر داده که 
شــخص مد نظر زنده است و بدون مشــکل به زندگی ادامه 
می دهد. در حاشیه همین دیدار، درباره رویارویی ورزشکاران 
ایران با اســرائیل و سیاســت های ایران هم صحبت شده که 
این بار طبق ادعای خســروی وفا، این مشکل حل شده است. 
او دربــاره این موضوع گفته اســت: « باخ مــرا دعوت کرد و 
سه ســاعت در IOC گرداند. جلســاتی هم داشتیم که یکی 
از آنها در خصوص قوانین منشــور بود. آنها از همه کشــورها 
می خواهند که به منشــور پایبند باشــند و ما هم نامه دادیم 
که پایبندیم. بحث هایی در خصوص اینکه چرا با فلان کشــور 
مسابقه نمی دهید، مطرح شــد که صادقانه محدودیت ها را 
توضیح دادم و حل شــد. واقعیت این است که اتفاق نظری 
با کمیته بین المللی المپیک طی ۴۰ سال گذشته نداشتیم. ما 
همیشه موضوعاتمان را دولتی تعرف کردیم و گفتیم دولت 
نمی گذارد، ولی من گفتم این یک موضوع اعتقادی و مذهبی 
اســت و مربوط به دولت نیســت. با این صحبــت من نگاه 
باخ تغییر کرد». با وجود چنین توضیحاتی، به نظر می رســد 
رئیس کمیتــه ملی المپیک ایران کمــی خوش بینانه به این 
شــرایط نگاه کرده اســت. اول اینکه در گذشته هرگز از سوی 
مســئولان ورزش ایران عنوان نشده که مسئله مسابقه ندادن 
با ورزشــکاران اسرائیلی خواست دولت اســت یا ارتباطی با 
دولت دارد؛ چه بســا که اگر چنین اعترافی صورت می گرفت، 
کل ورزش ایران تعلیق می شــد. حتی بــرای مثال، در همین 
ماجرای دادگاه ســعید ملایی، یکی از بندهای دفاعیه طرف 
ایرانــی این بود کــه مردم ایران از لحــاظ اعتقادی و مذهبی 
اســرائیل را قبول ندارند و ورزشکاران هم از آنجا که از مردم 
جدا نیستند، به خواســت و اعتقاد خودشان از مسابقه دادن 
با ورزشــکاران اسرائیلی ســر باز می زنند و دولت یا مسئولان 
دولتی نقشی در این ماجرا ندارند. اینکه چه جمله ای دقیقا از 
سوی خسروی وفا به گوش باخ رسیده که نگاه او به این ماجرا 
عوض شــده، موضوع دیگری اســت. ضمن اینکه اگر واقعا 
چنین باشــد، پس از این به بعد نباید نگرانی و دلهره ای برای 
ورزشکاران، رؤســای فدراسیون و مسئولان ورزش ایران برای 
اعزام ها وجود داشــته باشــد. امری که اگر رخ دهد و درست 
باشــد، گام مهمی در حل مشــکلاتی همچــون محرومیت، 

تعلیق و مهاجرت ورزشکاران ایران برداشته است.
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پرسپولیس به دنبال دستور رئیس قوه قضائیه 
برای توقف حکم ۲۷ میلیاردی

پرســپولیس به دنبال دستور رئیس قوه قضائیه برای توقف اجرای حکم محکومیت 
۲۷ میلیارد تومانی علیه این باشــگاه اســت. به گزارش ایســنا، باشگاه پرسپولیس چند 
ماهی اســت که به خاطر یک پرونده بدهی ۲۷ میلیارد تومانی با مشــکلات مســدودی 
حســاب بانکی خود مواجه اســت که این موضوع مشــکلاتی را برای این باشگاه ایجاد 
کرده است و حالا نمی تواند از حساب خود هزینه های جاری را پرداخت کند. این طلبکار 
بابت تأمین البســه پرسپولیس حدود ۱۰ ســال قبل حکم محکومیت دو میلیارد تومانی 
علیه پرســپولیس گرفت. از آنجا که در ۱۰ سال گذشته این بدهی پرداخت نشده و دفاع 
مناســبی در دادگاه انجام نشده است، طلبکار مذکور توانسته حکم مسدود شدن حساب 
پرســپولیس تا سقف ۲۷ میلیارد تومان را دریافت کند. بعد از گذشت ۱۰ سال، این حکم 
قطعی شده اســت و پرسپولیس باید آن را پرداخت کند؛ اما مدیران حقوقی این باشگاه 
به دنبال این هستند تا با استناد به ماده ۴۷۷، دستور توقف اجرای حکم را از رئیس قوه 
قضائیه بگیرند و پرونده مجددا رسیدگی شود. این در حالی است که تا بازنشدن حساب 
پرسپولیس، باشگاه در پرداخت حقوق کارکنان، بازیکنان و مربیان و همین طور هزینه های 

جاری مشکل خواهد داشت.

رئیس فدراسیون شطرنج استعفا  داد
رئیس فدراسیون شطرنج در متنی که در اختیار رؤسای هیئت های استانی قرار داده، 
با عنوان کردن مســائل شخصی کناره گیری خود را از ریاســت این فدراسیون اعلام کرد. 
به گزارش مهر، حســن تأمینی در متنی خطاب به رؤسای هیئت های استانی شطرنج از 
تصمیم خود برای کناره گیری از ریاســت این فدراســیون خبــر داده و تأکید کرده که این 
تصمیم یک مسئله کاملا شخصی است. متنی که تأمینی در آن کناره گیری اش از ریاست 

فدراسیون شطرنج را اعلام کرده، به این شرح است:
«به نام خداوند بخشنده و مهربان

با سلام و تحیات الهی خدمت همه عزیزان شطرنجی و رؤسای هیئت های استان ها. 
با تبریک مبعث پیامبر صلح و مهربانی. با شــرمندگی به استحضار می رسانم این جانب 
دکتر تأمینی تصمیم گرفتم از فدراسیون شطرنج بروم و رفتن من هم از ریاست فدراسیون 
یک مسئله شخصی اســت. عزیزان اگه از من بدی دیدید بنده را عفو بفرمایید. بنده اگه 
در حق هر عزیزی کوتاهی داشــتم به صورت شخصی هم حاضرم جبران کنم. در آینده 
هر کجا باشم در خدمت شما ها هستم. ممکن هست مسائلی را مطرح کنند، شما گوش 

نکنید. نسبت به هم مهربان باشید. شماها یک خانواده هستید.
شــرایط سختی را پشت  سر گذاشتم؛ ولی با هم تلاش کردیم. الان شرایط فدراسیون 
بهتر است. نمی گویم ایدئال اســت؛ ولی فدراسیون رو پا است. وضع مالی خوب است، 
بودجــه را بیش از دو برابر کردیم. بودجه مجلس را مصوب کردیم. اسپانســر گرفتیم تا 
حدودی صفحه مهره دادیم. ســاعت هم ســفارش دادیم که تقدیم می کنم. برای آخر 
ســال مقداری هم کمک مالــی خواهیم کرد. دغدغه بزرگ من لیــگ بود که آن هم به 
زحمــت خودی ها آقای علیپــور و خانم ماهینی و... در حال راه اندازی اســت. به لطف 
خداوند و زحمات شــماها ما در نشســت یزد با حضور آقای وزیر و معاونان و رؤســای 
فدراســیون ها مورد تشویق قرار گرفتیم. خدا را شــاکرم که با آمدنم به شطرنج دوستان 
بسیار بزرگ و خوبی پیدا کردم. شما بزرگواران را فراموش نمی کنم. در این روز فرخنده و 
مبارک از خداوند و رسول مکرم عاجزانه خواهان روزهای پرافتخاری برای شطرنج کشور 
بزرگ جمهوری اســلامی ایران هستم». یکی از اعضای هیئت رئیسه فدراسیون شطرنج 
در گفت وگو با مهر، انتشــار این متن در صفحه ویژه رؤســای هیئت های استانی شطرنج 
را تأیید کرد. حســن تأمینی در حالی تصمیم به کناره گیری از ریاست فدراسیون شطرنج 
گرفته که در هفته های اخیر این فدراســیون به واسطه برخی افشاگری ها توسط شادی 
پریدر نایب رئیس فدراســیون دچار حاشــیه و چالش های جدیدی شد. پریدر در سلسله 
اســتوری هایی فدراسیون و ریاستش را محکوم به عدم شــفافیت مالی برای حضور در 
مســابقات و جوانان جهان در گرجستان، رقابت های رده های ســنی آسیا در اندونزی و 
مســابقات مدارس آسیا در سریلانکا کرده است. او مدعی است که فدراسیون از خانواده 
شطرنج بازان برای حضور در این رقابت ها مبالغی بیشتر از حد نصاب گرفته است. حسن 
تأمینی خردادماه سال ۱۴۰۰ در مجمع انتخاباتی فدراسیون شطرنج موفق به کسب رأی 
اعتماد اعضای مجمع برای ریاســت این فدراســیون شــد؛ اما با گذشت دو سال از دوره 

قانونی چهارساله تصمیم به استعفا گرفته است.

پسر  یک رئیس فدراسیون ملی پوش شد
مســابقات انتخابی تیم ملی تیروکمان دانشجویان با معرفی نفرات برتر در دو بخش 
کامپوند و ریکرو برگزار شــد و نفرات برتر مشــخص شــدند. به گزارش ایسنا، مسابقات 
انتخابــی تیم  ملی تیراندازی با کمان دانشــجویان در دو بخش کمــان کامپوند و ریکرو 
به منظور شرکت در سی ویکمین یونیورسیاد دانشــجویان جهان با همکاری فدراسیون 
تیراندازی با کمان در ســایت تیراندازی با کمان ورزشــگاه آزادی در بخش مردان و زنان 
برگزار شد و در پایان این رقابت ها، نفرات برتر به اردوی تیم ملی دانشجویان راه یافتند. در 
کامپوند مردان آرمین پاکزاد، احسان شعبانی بهار، امیر محمد قربان زاده و حسین هادی نیا 
(ذخیره) و در بخش زنان گیسا بایبوردی، بیتا عاشق زاده، تانیا توحیدیان و پریسا سپاهانی 
(ذخیره) انتخاب شــدند. همچنین در ریکرو مردان رضا شبانی و ارشک فاضل (ذخیره) 
و در ریکرو زنان، مبینا فلاح و مهتا عبدالهی (ذخیره) جهت شــرکت در اردوی تیم  ملی 
دانشجویان انتخاب شدند. احسان شعبانی بهار فرزند غلامرضا شعبانی بهار، رئیس فعلی 
فدراسیون تیروکمان است. زمان برگزاری اردو فعلا مشخص نیست و سی ویکمین دوره 
یونیورسیاد تابستانی دانشــجویان جهان ۶ تا ۱۷ مرداد  سال آینده در شهر چنگدو کشور 

چین برگزار می شود.

پارس جنوبی جم به مرحله یک چهارم نهایی 
جام حذفی صعود کرد

تیم فوتبال پارس جنوبی جم با پیروزی مقابل دریای بابل در مرحله یک هشتم نهایی 
جــام حذفی به مرحله بعد صعود کرد. مرحله یک هشــتم نهایی جام حذفی فوتبال از 
ســاعت ۱۴ روز گذشته با انجام دیدار دو تیم دسته اولی دریای بابل و پارس جنوبی جم 
آغاز شد. در این دیدار که پس از تساوی دو تیم در وقت های قانونی و اضافه به ضربات 
پنالتی کشــیده شد، تیم پارس جنوبی جم توانســت با نتیجه ۴ بر ۳ به پیروزی رسیده و 
راهی مرحله یک چهارم نهایی شود. برنامه سایر دیدارهای مرحله یک هشتم نهایی جام 

حذفی فوتبال به شرح زیر است:
دوشنبه ۱  اسفند ۱۴۰۱

نود ارومیه - پیکان تهران، ساعت ۱۴، ورزشگاه تختی ارومیه
هوادار تهران - مس رفسنجان، ساعت ۱۵، ورزشگاه پاس قوامین تهران

استقلال - ملوان بندر انزلی، ساعت ۱۵:۳۰، ورزشگاه آزادی تهران
سه شنبه ۲  اسفند ۱۴۰۱

استقلال ملاثانی - مس کرمان، ساعت ۱۴، ورزشگاه غدیر اهواز
آلومینیوم اراک - نساجی مازندران، ساعت ۱۵، ورزشگاه امام خمینی (ره) اراک

چهارشنبه ۳ اسفند ۱۴۰۱
سپاهان اصفهان - پرسپولیس، ساعت ۱۷، ورزشگاه نقش جهان اصفهان

بهرام حیدری رامشــه: شــاید بارســلونا هنوز کامل نباشد اما 
آنها به فلســفه خود یعنی عادت قهرمانی برگشته اند. اگرچه 
نتیجه گیری های سخت و بردهای اقتصادی اخیر بارسلونا جان 
هواداران را به لب می رساند  ولی این سختی با لذت و خوشی 
خاصی همراه اســت؛ چراکه نویددهنده روزهای اوج بارســا 
است. بارسلونا با بازگشــت ژاوی به سیستم خود که همواره 
بر مدار قهرمانی چرخیده برگشته و این افزایش امتیاز با رئال، 
نور امید را برای قهرمانی دوباره لالیگا در دل هواداران روشن 
کرده است. درست است که گاهی این بردها با کمترین اختلاف 
و گل های لحظه آخری اتفاق می افتد و به نوعی جان هواداران 
دو آتشــه کاتالان را از استرس زیاد به لب هایشان می رسد  ولی 
بازگشــت بارســا روی مدار پیروزی و فلســفه همیشگی آنها 
یعنی عادت قهرمانی خبر خوبی برای فوتبال اســت. پنج برد 
متوالی و کســب ۱۰ برد از ۱۱ بازی (بــدون درنظر گرفتن بازی 
روز گذشته)، گواهی بر فرم ایدئال تیم ژاوی در مسابقات لیگ 

اسپانیاست.
وقتی بارســلونا در ال کلاســیکو ماه اکتبر بــا نتیجه ۱-۳ 
شکست خورد، به نظر می رســید که ورود ژاوی هم کمکی 
به بارسا نخواهد کرد و او هم قربانی جدید این تیم در عرصه 
مربیگــری خواهد شــد. این باخت در  حالــی رقم خورد که 
آنها به تازگــی از چمپیونزلیگ حذف شــده بودند. اوضاع تا  
حدی برای آبی اناری پوشــان شهر بارسلونا بد پیش می رفت 
کــه هواداران مادریدی به این باور رســیده بودند که بارســا 
نمی توانــد با آنها رقابت کند، به خاطر همین بود که شــعار 
می دادنــد «ژاوی باید بماند». اما ژاوی با سپری شــدن فصل 
ریتم خود را پیدا کرد و روز به  روز بهتر شــد. اگرچه ســخت و 

اقتصادی می بُرد ولی می بُرد.

هواداران مادریدی این بار اشتباه کرده بودند و این تیم بعد از 
شکست در ال کلاسیکو، توانست بیشترین اختلاف امتیاز در طول 
فصل را با رئال رقم بزند. در  واقع ال کلاســیکو آخرین شکست 
بارســلونا در لیــگ بود. در طــول کل رقابت هــا و در ۱۵ بازی 
(همچنان بدون درنظر گرفتن بازی روز گذشته) هیچ گاه شکست 
نخورده اند و فقط ســه بار در لالیگا امتیاز از دســت داده اند که 
در مقابــل رایو، مادرید و اســپانیول بوده اســت. آنها نیمی از 
مســیر قهرمانی را سپری کرده اند و با کسب ۱۸ برد در ۲۱ بازی 
و ثبت ۱۶ کلین شــیت، آماری فوق العاده را به جا گذاشــته اند. 
سبک بازی روان، زوج موفق گابی- پدری که از دیدگاه خیلی از 
فوتبال دوســتان یادآور زوج طلایی ژاوی - اینیستا است در کنار 
گل زن قهاری چون لواندفسکی و بازیکنان با کیفیتی مثل رافینیا 

و عثمان دمبله، بالــده و دیگر جوانان حاضر در تیم و بازیکنان 
باتجربه ای مثل ترشتگن و جوردی آلبا، همگی از رسیدن دوباره 

روزهای اوج این تیم پرسابقه خبر می دهند.
بدون شــک مارک آندره تر اشتگن هم در درون دروازه یکی 
از بهتریــن دوره های فوتبال خود را ســپری می کنــد و با ثبت 
۱۶ کلین شــیت آماری اســتثنائی در کارنامه خود ثبت کرده که 
توانایی بهبود آن را تا آخر فصل هم دارد. لواندوفسکی هم که 
با تأثیرگــذاری در ۱۹ گل مثل فصول قبل که در بایرن مؤثر بود، 
نشان داده که از چه کیفیتی برخوردار است. نکته قابل توجه این 
فصل بارســا، تعداد گل خورده این تیم است که در عدد هفت 
باقی مانده است. این نشان از سازمان دفاعی بسیار مستحکم و 
با برنامه این تیم دارد. جایی که آرائوخو و کریسینســن و بالده و 

کنده، آماری تحسین برانگیز را بر جا گذاشته اند. البته نمی توان 
از تأثیر بازی فرنکی دی یونگ و ســرخیو بوســکتس هم غافل 
شــد. حتی در بازی های اخیر هم فرانک کسیه به خوبی در این 
ســازمان جا گرفته و در ساختار سیســتمی این تیم مؤثر عمل 

کرده است.
بارسای این فصل همه چیز برای موفقیت دارد ولی ژاوی 
باید هوشیار باشد که شــایعات حول این تیم تأثیر منفی روی 
این تیم نگذارد. اخیرا اخباری منتشر شد که باشگاه بارسلونا در 
فاصله ســال های ۲۰۱۶ تا ۲۰۱۸ روی هم  رفته مبلغی معادل 
یک میلیون و ۴۰۰ هزار یورو به حساب انریکز نگریرا، نایب رئیس 
ســابق کمیته داوران اســپانیا، واریز کرده است. موضوعی که 
جنجال و حواشــی زیادی به راه انداخته و حالا باعث شــده 
فدراسیون فوتبال اسپانیا بیانیه ای در این خصوص منتشر کند. 
اگرچه باشگاه بارسلونا و لاپورتا شدیدا آن را محکوم کرده اند 
ولــی در صــورت تأیید تخلف ممکن اســت ایــن تیم موفق 
مشمول جرائم سنگینی چون کسر امتیاز یا سقوط به لیگ های 
پایین تر شود  ولی همه اینها در حد شایعه است و هیچ اتهامی 

اثبات نشده است.
البته همه شایعات حوالی این تیم هم منفی نبوده و اخیرا 
خبر ســفر پدر لیونل مسی به بارســلونا، موجی از خوشحالی 
را در دل هــواداران ایــن تیم به وجود آورده و ممکن اســت 
بزرگ ترین فوتبالیســت تاریخ مجددا به این باشــگاه برگردد. 
هم زمانی این سفر با عدم توافق پدر مسی با تمدید قرارداد با 
پاری سن ژرمن، قدری به واقعی شدن این شایعه قوت بخشیده 
است. با همه این تفاســیر، این فصل بارسا در فرم خوبی قرار 
گرفته و هیچ بعید نیســت آخر فصل مجددا عنوان قهرمانی 

لالیگا را به دست بیاورد.

بارسلونا و عادت قهرمانی

فــولاد خوزســتان به عنوان یکــی از دو نماینده ایــران در لیگ قهرمانان آســیا
 ۲۰۲۲-۲۰۲۳، توانســت خود را به مرحله حذفی برســاند و حالا شــاگردان جواد 
نکونام امروز از ساعت ۱۸:۳۰ به  وقت تهران باید در ورزشگاه الثمامه قطر به مصاف 
الفصیلی عربستان بروند و کسب پیروزی در این مسابقه می تواند اقامت فولادی ها 
را در قطر تمدید کند و آنها بلافاصله باید خود را برای حضور در مرحله یک چهارم 
نهایی آماده کنند. هر چند فولاد پیش از حضور در آسیا، روند خوبی را در لیگ تجربه 
نکرد، اما قرمزپوشــان به  دنبال کســب پیروزی برابر حریف عربستانی هستند. جواد 
نکونام، ســرمربی فولاد، ظهر دیروز همراه با ساسان انصاری که در نقش کاپیتان در 
جمع قرمزپوشان مسئولیت دارد، در نشست خبری پیش از بازی حضور پیدا کرد تا به 

سؤالات خبرنگاران درباره دیدار تیمش مقابل الفصیلی عربستان پاسخ بدهد. نکونام 
در بخش ابتدایی صحبت هایش گفت: «خیلی خوشحالم در اینجا حضور دارم و با 
فولاد در مرحله ای هســتیم که بهترین تیم های غرب آسیا حضور دارند. می دانیم با 
توجه به فاصله کم بازی ها و همچنین دیدارهای حذفی، شــرایط برای همه تیم ها 
سخت است. فولاد از نظر ذهنی، روحی و روانی کاملا آماده مسابقات است. در این 
چند روز ســعی کرده ایم تیم را فقط برای لیگ قهرمانان آسیا آماده کنیم. می دانیم 
چقدر این موضوع برای ما اهمیت دارد و با بازیکنان جلسه هایی داشته ایم و تمرکز 
ما روی این اســت که برای تیم بزرگ فولاد تاریخ سازی کنیم». سرمربی فولاد درباره 
شــرایط تیمش و البته وضعیت میزبانی قطر از مسابقات توضیح داد: «تمام تمرکز 

ما روی بازی است و امیدوارم یک بازی خوب همراه با نتیجه برای ما باشد. از کشور 
قطــر بابت میزبانی و امکاناتی که در اختیار ما قرار دادند، تشــکر می کنم. امیدوارم 
این افتخار نصیب کشــور ما هم شود. تیم ما در شرایط بسیار خوبی به سر می برد و 
روحیه و انگیزه تیم ما به گونه ای اســت که تمام تمرکزمان را برای بازی بگذاریم». 
جواد نکونام با اشــاره به آمادگی تیمش برای دیدار با الفصیلی توضیح داد: «برای 
جدال با الفیصلــی ۲۰۰ دقیقه آمادگی ذهنی و روانی داریــم؛ چراکه در بازی های 
حذفی هر تیمی کمتر اشــتباه کند، برنده می شود و امیدوارم این تیم ما باشیم. تمام 
بازیکنان و اعضای تیم می دانند امروز باید بهترین عملکرد را داشــته باشیم و با این 

هدف وارد زمین می شویم».

انگیزه بالای فولادی ها در آستانه بازی حساس

مشکل مسابقه ندادن ایرانی ها با ورزشکاران اسرائیلی حل شد؟

فـوتـبـال در امـروز

الفیصلی عربستان – فولاد ۱۸:۳۰
الهلال – شباب الاهلی امارات ۲۱:۳۰

استقلال – ملوان ۱۵:۰۰
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